
Procesul-verbal al §edintei Comisiei de urbanism 9i amenajarea
teritoriului din data de 30 august 2023, ora 9.00

§edinta s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferin+a Webex.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
25.08.2023 a domnului pre9edinte Hazarian Constantin.

NR
CRT.

NUME gl PRENUME

( Presedinte - HAZARIAN CONSTANTIN – prezent
Secretar - MILEA DAN – prezent
MORARU ADRIAN FLAVIUS – prezent
NICORESCU NICOREL – prezent
RIGU ANDREI DANIEL – absent
SMIGHELSCHI COSMIN VICTOR – prezent
PAVEL MARIUS ADRIAN – prezent
SUHAN VALERIU NICOLAE – prezent
IONESCU ANDREI GEORGE – prezent
VIGHECIU ADRIAN NICOLAE – absent
CALENTARU NASI – absent
GHERGHICEANU FLORENTINA – prezent
Vl§AN HORIA ALEXANDRU – prezent

Ordinea de zi a 9edintei comisiei comunicata prin convocare:

Punctul 18 de pe ordinea de zi a 9edintei C.G.M.B. din data de
30.08.2023, proiectul de hotarare privind Tmparjirea competentei teritoriale
Tntre Municipiul Bucure9ti 9i subdiviziunile administrativ teritoriale ale
acestuia, in parcurgerea etapei de evaluare vizuala rapida.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Buna dimineata!
Declar deschisa sedinta comisiei de urbanism de astazi
Sunt prezenji in acest moment 8 din cei 13membri ai cornisiei, avem

cvorum pentru a Tncepe 9edinta comisiei.
Ordinea de zi a sedintei de astazi este urmatoarea:
Punctul 18 de pe ordinea de zi a 9edintei C.G.M.B. din data de

30.08.2023
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Supun la vot ordinea de zi.
Cu 7 voturi pentru, 0 Tmpotriva 9i 1 abjinere, ordinea de zi a fost

adoptati.

Proiectul de pe ordinea de zi este proiectul de hotarare privind
imparjirea competen jei teritoriale Tntre Municipiul Bucure9ti 9i
subdiviziunile administrativ teritoriale ale acestuia, in parcurgerea
etapei de evaluare vizuala rapidi.

Rog inijiatorul sa ne prezinte acest proiect.

Domnul Munteanu Razvan, Director Executiv, Administrajia pentru
Consolidarea cladirilor cu Risc Seismic

Institutia noastra a Tntocmit raportul de specialitate pentru proiectul
pe care iI avem astazi pe ordinea de zi a 9edin{ei Cornisiei de urbanism.
Ma voi raporta ta cadrul legal existent, in anul 2022 a fost adoptata o noua
lege a consolidarii, respectiv Legea nr. 212/2022, iar la sfar9itul anului au
fost adoptate 91 norme de aplicare, norme metodologice, printre care 9i
una prin care legiuitorul spune ca Tnainte de a face expertiza tuturor
cladirilor, trebuie facuta o evaluare vizuala. Un alt element de noutate al
acestei legi a fost acela ca, pe langa prirnarul municipiului Bucure9ti,
primarii sectoarelor au primit competen+e de a desfa9ura programe de
consolidare. A§adar, ne aflam Tn situatia Tn care, atat primarul municipiului
Bucure9ti, prin aparatul de specialitate sau institujiile de specialitate, cat
9i primariile de sector, pot desfa9ura prograrne de consolidare. Legiuitorul
a spus a9a: astazi avem cladiri expertizate fara a exista o prioritizare sau
ni§te criterii de alegere a lor, nu exista un plan organizat la nivel local in
Bucure9ti 9i nici la nivel national. §i atunci, 9i prin strategia nationala de
combatere a riscului seismic care a fost aprobata tot anul trecut, s-a venit
cu aceasta propunere, ca Tnainte de expertizare sa se elaboreze o
evaluare vizuala rapida, care este o fi9a care se face pentru fiecare imobil
in parte, in baza unor criterii 9i Tn baza unei metodologii elaborate de catre
Universitatea Tehnica Bucure9ti. Fiecare cladire prime9te un scor, urmand
ca dupa aceasta evaluare vizuala rapida sa se elaboreze programe de
consolidare, in functie de punctajul objinut prin aceste fi9e de evaluare.
Obliga jia este ca aceasta evaluare vizuala rapida sa se faca pana Tn anul
2024

in Bucure9ti, Tntrucat avem competente atat pentru primarul general
cat 9i pentru primarii de sector, legiuitorul nu a delimitat care sunt zonele
de competenta specifice fiecarei autoritati locale. §i atunci, prin
propunerea de proiect cu care venim astazi Tn fata dumneavoastra,
Tmparjim competenjele date de lege, competentele geografice,
competentele teritoriale. §i am considerat, in urma Tntalnirilor pe care le-a
avut prirnarul general cu primarii sectoarelor sau cu reprezentanjii
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sectoarelor, pentru ca au fost trei sesiuni de Tntalniri pe aceasta tema,
ultima chiar saptamana trecuta, s-a ajuns la concluzia Tmpartirii
competentei respectand 9i principiul emiterii autorizatiilor de construire
care guverneaza Bucure9tiul. Propunerea este ca, pentru zonele
construite protejate, competenta sa ramana a primarului general, doar
pentru elaborarea fi9elor de evaluare vizuala rapida, fara alte atribujii prin
acest proiect, iar pentru zonele geografice care se afla Tn afara zonelor
construite protejate, competenja sa revina sectoarelor municipiului
Bucure9ti. Acesta a fost principiul 9i aceasta este nevoia pe care dorim sa
o acoperim prin acest proiect de hotarare.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Am injeles. Vreau sa va spun ca admir munca dumneavoastra la

AMCCRS, domnule director. Vreau sa va intreb daca ati participat la
discutiile pe care le-a avut primarut general cu primarii sectoarelor si care
a fost raspunsul primarilor sectoarelor. Pentru ca ei, pentru a putea face
acest lucru, trebuie sa T9i creeze ni9te departamente Tn cadrul propriilor
prirnarii, sa Ie dea bugete, practic sa aiba personal care sa faca acest
lucru. Sau cel pu{in sa contracteze, pentru ca banuiesc ca vor fi experti
atestaji care vor face aceste expertize pe care dupa aceea le trimit catre
durnneavoastra. Care a fost reactia primarilor sectoarelor? Din cate stiu,
nu au bugetat aceste expertize.

Domnul Munteanu Razvan, Director Executiv, Administra jia pentru
Consolidarea cladirilor cu Risc Seismic

A9 vrea sa insist asupra faptului ca nu vorbim de elaborare de
expertize tehnice, vorbirn de elaborare de fi9e de evaluare vizuala rapida.
Aceste proceduri pot fi derulate de aparatul de specialitate existent in
cadrul fiecarei primarii, exista directii de investitii 9i la nive luI sectoarelor si
aparat propriu Tn serviciile de achizi+ii. De asemenea, aceste servicii pot fi
externalizate. Noi, AMCCRS, am si elaborat caietul de sarcini si
documentajia specifica achizitiilor publice 9i dupa aprobarea proiectului
vom pune la dispozi+ie toate aceste documente. Am facut 98 un studiu de
piata, am discutat 9i cu Universitatea Tehnica Bucure9ti, dumnealor au
speciali9ti, exista 9i Tn piala companii interesate in a elabora, care au
ingineri constructori 9i care pot face aceste fi9e de evaluare vizuala rapida.
La sectorul 2, prin Universitatea Tehnica Bucure9ti, primaria a 9i initiat
ni§te demersuri Tn zona Calea Mosilor, sunt mai mult niste demersuri
experimentale, ca sa zic a9a, dar deja exista preocupare Tn aceasta zona.
Legat de costuri, costurile pentru o astfel de fisa sunt reduse, fiecare
primarie putand sa deruleze activitatea aceasta de evaluare vizuala
rapida. Dupa ce vom avea scanate toate cladirile din Bucure9ti care
Tndeplinesc criteriile stabilite de lege, atunci vom discuta de programe de
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investitii. §i concluzia a fost ca primarul general, impreuna cu prirnarii de
sector, sa se a9eze Ia masa 9i sa decida cu care zone se va Tncepe 9i, in
funcjie de buget, fiecare cat de mult va fi disponibil sa investeasca sau sa
T9i puna pe listele de investijii. Interesul este ridicat. Chiar la 9edin ja de
saptamana trecuta, la care a participat 9i primarul sectorutui 1, 9i-a
exprimat intentia 9i disponibilitatea de a finanta programe de consolidare.
in Tntalnirile trecute toate sectoarele au fost deschise, toata lumea
constientizeaza aceasta nevoie.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Muljumesc!
Supun la vot proiectul de hotarare.
Cu 6 voturi pentru, 0 impotriva 9i 4 abjineri, proiectul a primit

aviz favorabil.
Daca nu mai sunt alte interventii, declar sedinta Tnchisa
va multumesc!
La revedere!

Sedinta comisiei s-a incheiat Ia ora 9.15

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferin+a WebEx pe
care s-a desfasurat sedinta.

PRE§EDINTE,
Constantin Hazarian

SECRETAR
Dan IVilea


